
تأکید به تفاوت 
استقلال با دیگر 

رقبا
جابــر انصــاری کــه روزگاری در 
خــط حملــه اســتقلال بــه میــدان 
می رفــت تأکید کرده که اســتقلال 
بــه لحــاظ مهــره نســبت بــه دیگــر 
تیم هــا در ســطح پایین تــری قــرار 
دارد. جابــر گفتــه: »اســتقلال بــا 
وجود اینکه از لحاظ مهره نســبت 
بــه بعضی از مدعیــان قهرمانی در 
ســطح پایین تــری قــرار دارد، ولــی 
بهتریــن نتایــج را گرفتــه و دلیلش 
ایــن اســت کــه اتحــاد و همدلــی 
بســیار خوبــی در تیــم ایجاد شــده 
اســت. البته باید این را هم بگویم 
کــه نکونام در این اتحاد و همدلی 
بیشــترین نقش را داشــته اســت. 
اگــر اســتقلال هافبــک طــراح، 
وینگــر و مدافــع وســط جــذب 
کنــد، مطمئنــاً تیم قوی تــری برای 
نیم فصــل دوم خواهــد داشــت.«

 

ادامه صدرنشینی 
جوانان استقلال

تنها تیم از رده های پایه اســتقلال 
کــه اکنــون در صــدر جــدول قــرار 
دارد، تیم جوانان استقلال است. 
ایــن تیــم بعــد از گذشــت 17 بازی 
از لیــگ جوانــان توانســته خــود 
را بــا 37 امتیــاز و بــا یــک امتیــاز 
بیشــتر از تیــم کیــا در صدر جدول 
حفــظ کنــد. نکتــه پــر اهمیــت در 
تیــم جوانــان اســتقلال این اســت 
کــه بــا وجــود گذشــت 17 بــازی از 
لیــگ برتــر همچنــان شکســتی 
در کارنامــه اش دیــده نمی شــود و 
بــدون باخــت پیــش می تــازد. تیم 
کیــا کــه در رتبــه دوم قــرار دارد بــا 
3 شکســت وضعیــت مطلوبی در 
ایــن خصوص ندارد اما به هرحال 
نزدیک تریــن تعقیب کننــده بــرای 
شاگردان علی سقائیان محسوب 
می شــود کــه ســرمربیگری تیــم 
جوانان اســتقلال را به عهده دارد. 
دیگــر تیم هــای پایــه اســتقلال 
بــه  ن  رســید ی  بــرا نســی  شا
قهرمانــی لیگ هــای خــود ندارند و 
پیش بینی می شــود تنها تیمی که 
تا هفته آخر از این اقبال برخوردار 

باشــد، تیــم جوانان باشــد.

  برگزاری اردوی
 سه روزه

قبل از دربی؟
ایــن احتمــال دربــاره اســتقلال 
وجــود دارد کــه پیــش از دربی 102 
اردویی سه روزه را در تهران برگزار 
کند. نکونــام روی تمرکز بازیکنان 
و حتــی اعضــای کادر فنــی تیمش 
تأکیــد ویــژه دارد و به همین دلیل 
بنــا دارد اردوی خــود را پیــش از 
بازی با رقیب ســنتی زودتر از روال 
همیشــه شــروع کند. معمولاً تیم 
اســتقلال قبــل از بازی هــای خــود 
در لیــگ برتــر یــک یــا دو روز بــه 
اردو شــبانه روزی مــی رود امــا ایــن 
بار ممکن اســت اردوی اســتقلال 
72 ســاعته شــود و اســتقلال برای 
افزایــش بازدهــی بیشــتر زمــان 
برگــزاری اردوی خــود را افزایــش 
دهــد. بایــد دیــد کــه ســرمربی 
اســتقلال در نهایت چه تصمیمی 
دربــاره اردوی پیش از دربی اتخاذ 

خواهــد کــرد.
 

 احتمال واریزی
قبل از دربی

بازیکنــان اســتقلال انتظــار دارنــد 
مدیــران باشــگاه پیــش از دربــی 
مبالغــی را بــه حســاب آنهــا واریــز 
کننــد تــا بــا روحیــه بیشــتر در بــازی 
با رقیب ســنتی حاضر شــوند. البته 
در برنامه مدیران باشــگاه استقلال 
هــم هســت که قبــل از دربــی آنها را 
شــارژ کنند. قرار اســت بعد از بازی 
بــا فولاد خوزســتان که شــنبه هفته 
آینــده در اهــواز برگــزار می شــود 
پیرامون این موضوع تصمیم گیری 
شــده و مدیــران نتیجــه را بــه 

بازیکنــان و کادر اعــلام کننــد.

 zخبر

استقلال

پارادوکس اردو

اینکــه جــواد نکونــام بخواهــد موضــوع برگــزاری اردوی میان فصــل را بــه 
مدیران باشــگاه بگوید بســتگی به وضعیت مالی باشــگاه اســتقلال دارد و 
عجیــب اســت کــه یکی از مســئولان باشــگاه اســتقلال اعلام کــرده در این 
بــاره منتظــر نظر نکونام هســتیم. این باشــگاه اســتقلال اســت کــه باید به 
نکونــام اعــلام کنــد می تواند به برگزاری اردوی میان فصــل فکر کند یا خیر. 

بنابرایــن موضــوع بایــد رســماً به ســرمربی انتقال داده شــود.

روزبه چشمی

تماس با سبحان

با اینکه سبحان خاقانی از استقلال رفته و اخیراً نیز رباط پاره کرده اما این 
دلیــل نمــی شــود تا روزبه چشــمی کــه روزگاری با این بازیکــن هم تیمی بود 
با او تماس نگیرد و حالش را نپرســد. چشــمی که میان بازیکنان اســتقلال 
یــک چهــره محبوب اســت به تازگی تماســی با آقا ســبحان داشــته و جویای 
حالــش شــده و از او خواســته بســرعت برگــردد. چشــمی به ســبحان گفته: 

قوی باش پســر.

پیمان بابایی

زیرتیغ انتقادات

در روزهــای اخیر رســانه های نزدیک به باشــگاه اســتقلال بارهــا آمار تعداد 
بازی و گل های پیمان بابایی را از زمان حضور در اســتقلال منتشــر کرده اند 
تــا بــه نوعــی بــه این مهاجــم بفهماننــد عملکرد خوبــی در ترکیب اســتقلال 
نداشــته اســت. بابایــی بایــد ایــن انتقــادات را جــدی بگیــرد. او عمیقــاً زیــر 
ذره بین اســت و ادامه دادن با چنین فرمانی در اســتقلال شــدنی نیســت. 

نیم فصــل هــم نزدیک اســت.

از کمپ آبی
استقلال 10

   چهارشنبه  15 آذر 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7465

 zواکنش

پیشنهاد نجومی به این بازیکن کذب است

سامره: می دانستیم سلمانی مصدوم می شود
باشــگاه اســتقلال پیشــنهاد رســمی 
بــه یاســین ســلمانی را تکذیــب کــرده 
اســت. علی ســامره بعد از مطرح کردن 
موضوعــات جدیــد دربــاره جــذب ایــن 
بازیکــن واکنــش جالبــی نشــان داده 
اســت: »باشــگاه اســتقلال در روزهــای 
نقل و انتقالات، هیچ پیشــنهاد رســمی 
به یاسین سلمانی نداده بود و باشگاه، 
مذاکــرات رســمی و مســتقیمی بــا ایــن 
بازیکــن نداشــته و تنهــا از طریــق چنــد 
ایجنت، این بازیکن به باشگاه پیشنهاد 
شــده بود.« سرپرست تیم استقلال در 
ادامــه صحبت هــای خــود چنیــن گفته 
اســت: »آقــای ســلمانی صحبت هــا و 
ادعاهــای عجیبــی در برنامــه فوتبــال 

برتر مطرح کرده اســت. استقلال حتی 
اگر قصد جذب یاســین ســلمانی را هم 
داشــت، به دلیل قانون سقف قرارداد، 
نمی توانســت ایــن بازیکــن را جــذب 
کنــد و ایــن مــورد هــم بــه ایجنت هــای 
یاســین ســلمانی، بارهــا تأکیــد شــده 
بــود. آقــای ســلمانی روی آنتــن زنــده 
اعلام کرد که رقم پیشــنهادی استقلال 
بــه ایشــان 10 میلیــارد تومــان از رقــم 
پرســپولیس بیشــتر بوده است. سؤال 
اینجاســت کــه یعنی قــرارداد ایشــان با 
باشــگاه پرســپولیس منفــی دو میلیارد 
تومــان یــا منفــی ســه میلیــارد تومــان 
اســت و ســلمانی برای عضویت در تیم 
پرســپولیس دو یــا ســه میلیــارد تومــان 

به باشــگاه پرســپولیس داده است؟ در 
همــان مذاکرات غیررســمی، پیشــنهاد 
اســتقلال بــه ایجنت هــای متعــدد 
یاســین ســلمانی، هفت میلیارد تومان 
و در بهتریــن حالــت هشــت میلیــارد 
تومــان بــود. طبــق صحبت هــای ایــن 
بازیکــن روی آنتــن زنــده برنامــه فوتبال 
برتــر، باشــگاه پرســپولیس از قــرارداد 
بــا یاســین ســلمانی، بــرای خــودش، 
3،2 میلیــارد تومانــی، درآمدزایی کرده 
اســت!« ســامره در ادامه صحبت های 
خــود گفــت: »باشــگاه اســتقلال در 
آن زمــان ترجیــح مــی داد بــا بازیکنــی 
قــرارداد ببنــدد کــه در تمرین هــای 
بدنســازی پیــش فصــل شــرکت کنــد و 

همــه دیدنــد کــه ایــن بازیکــن چطــور 
بــه خاطــر اینکه در تمرینات بدنســازی 
پیــش فصــل شــرکت نکرد و یــازده روز، 
پس از شــروع لیگ برتر به پرســپولیس 
پیوســت، دچــار مصدومیــت از ناحیــه 
ربــاط صلیبــی شــد. باشــگاه اســتقلال 
پیش بینی چنین روزهایی را می کرد که 
حاضــر نشــد بــا ایــن بازیکن بــه صورت 
رســمی وارد مذاکره شــود.« ســامره در 
نهایــت ایــن جمــلات را بــه زبــان آورده 
اســت: »درست نیست که این بازیکن 
جــوان، از نــام و اعتبــار اســتقلال به این 
صــورت روی آنتــن زنــده آن هــم بــرای 
توجیــه اتفاقی که هرگز نیفتاده اســت، 

اســتفاده کنــد.«

همــان قــدر کــه زیاده گویــی در مــورد 
مسأله ای رنج آور است و همیشه اهالی 
فوتبال مســئولان را از مصاحبه بیش از 
حــد در خصــوص موضــوع خاصــی منع 
می کننــد، بــه همــان اندازه ســکوت هم 
در خصــوص یــک موضــوع کــه اذهــان 
عمومــی را درگیــر خــود کــرده، می تواند 
رنج آور باشد و مسئولانی را که سیاست 
ســکوت اختیار می کنند با انتقاد مواجه 
می کنــد. در چنیــن شــرایطی قطعــاً 
تناقض گویــی بــه اوج خــود می رســد و 
مخاطــب را دچــار ســرگیجه می کنــد. 
ایــن زمینه چینی هــا مربوط می شــود به 
پرونــده تخلــف احتمالــی اســتقلال در 
ســقف بودجــه کــه ایــن روزهــا بشــدت 
هــواداران اســتقلال را با چالــش مواجه 
کــرده اســت. در حالــی کــه باشــگاه 
پرســپولیس و در رأس آن درویــش 
ســعی دارد کــه با متهم کردن اســتقلال 
به تخلف در سقف بودجه؛ این تیم را با 
چالش مواجه کند، مســئولان استقلال 
هــواداران ایــن تیــم را دعوت بــه آرامش 
می کننــد و خطــاب بــه آنهــا می گوینــد: 
»نگران نباشــید.« امــا از آنجایی که این 
جملــه آشــنا پیامدهــای خوبی نداشــته 
و هــر وقــت مســئولان اســتقلال مدعی 
هســتند اتفاقــی نیفتــاده و خطــاب بــه 
هــواداران می گوینــد: »آرام باشــید.« 
امــا اتفاقــات بدتری می افتــد! به همین 
دلیــل اتفاقــاً هــواداران بیــش از پیــش 
نگران هســتند و دائماً این روزها پیگیر 
پرونده کســر امتیاز هســتند. اما چیزی 
کــه آنهــا را بیشــتر نگــران می کنــد ایــن 
است که حکم کمیته انضباطی درست 
وقتی صادر شود که استقلال در آستانه 
دربــی قــرار دارد و ایــن تیم را به حاشــیه 
ببــرد. لابــه لای این جنجــال و هیاهو اما 
ایــن روزهــا کمیتــه انضباطــی سیاســت 
ســکوت اتخــاذ کــرده و حتــی حاضــر 
نیســت کلامی در این باره صحبت کند 
و همیــن ســکوت ناآرامی هــا را بیشــتر 

هم می کند! نکته اینجاســت ابوالفضل 
حسن زاده، رئیس کمیته انضباطی بعد 
از پرونــده گل گهر )فصلی که اســتقلال 
قهرمــان شــد( در شــرایطی کــه عــده ای 
ســعی کردنــد او را در مظــان اتهــام قــرار 
دهنــد، تصمیــم گرفت کــه از آن به بعد 
بــا هیــچ رســانه ای صحبــت نکنــد، بــه 
همیــن خاطــر حتــی اهالــی فوتبــال هم 
در حال حاضر کمتر چهره او را به خاطر 
دارند چه برســد به مخاطبین این رشته 
ورزشــی! حســن زاده بهانه این ســکوت 
را هــم همان اتفاقــات جنجالی می داند 
کــه در پرونــده گل گهر او را وارد حاشــیه 

عجیبــی کرد.
بــه غیــر از حســن زاده کــه بــا رســانه ها 
میانــه خوبــی نــدارد و کلامــی بــا آنهــا 
صحبــت نمی کنــد، ارکان دیگــر کمیتــه 
انضباطی هم بنا به توصیه آقای رئیس 
فاصله زیادی با اصحاب رسانه گرفتند، 
خصوصاً در بحث تخلف ســقف بودجه 
کــه ســعی می کننــد حتــی یــک کلام بــه 
زبــان نیاورنــد. در همیــن راســتا بــرای 
اینکــه از دســت تناقض گویی هــای این 
چنــد وقت اخیر آســوده شــویم و از یک 
گاه تکلیــف پرونــده اســتقلال  منبــع آ
را بپرســیم بــه ســراغ یکــی از اعضــای 
کمیتــه انضباطــی رفتیــم امــا در پاســخ 
گفــت: »در مــورد پرونــده اســتقلال 
نمی توانیــم صحبــت کنیــم.« بعــد هــم 
به بهانه مشــکلات شخصی ترجیح داد 
کــه مکالمه را قطع کند. همین مســأله 
و اینکــه مســئولان کمیتــه انضباطــی 
ســعی دارنــد از پاســخ دادن فــرار کننــد 
و پاســخ درســتی نمی دهنــد سرنوشــت 
ایــن پرونــده را پیچیده تــر کــرده اســت. 
وقتــی این ماجرا پیچیده تر می شــود که 
نتیجه پرونده سپاهان و پرسپولیس در 
کمیتــه اســتیناف نیز مســکوت مانده و 
هیــچ کــس توضیحــی در خصــوص آن 
نمی دهــد! ایــن مســأله نشــان می دهد 
مســئولان فدراســیون کــه بــا تعییــن 
ســقف بودجــه ســعی داشــتند از ورود 
قراردادهــای خــارج از عــرف جلوگیــری 
کرده و اجازه ندهند بیش از این فوتبال 

ایــران بــا پرونده هــای مالــی در بخــش 
بین الملــل آســیب ببینــد، خودشــان 
هــم این روزهــا نمی دانند چطــور با اجرا 
کــردن قانــون ســقف بودجه هــم جلوی 
قراردادهای میلیاردی را بگیرند و هم با 
صدور احکام کمیته انضباطی؛ لیگ به 
جنجال کشــیده نشــود. شاید هم دلیل 
طولانــی شــدن صــدور احــکام کمیتــه 
انضباطــی هــم همیــن نکتــه باشــد. در 
چنین شــرایطی هواداران چند آتشه که 
تمام ذهن خود را معطوف تیم محبوب 
خــود کرده انــد در بلاتکلیفــی مطلــق به 
ســر بــرده و نمی داننــد در ایــن آشــفته 

بــازار چــه کســی راســت می گویــد و چــه 
کســی ســعی دارد با مصلحت اندیشــی 
حقیقت ماجرا را مخفی کند. اما آنچه از 
پاســخ عضو کمیته انضباطی مشخص 
بود، مســئولان فدراسیون برای اینکه با 
جنجــال جدیدی مواجه نشــوند توصیه 
اکیــد داشــته اند کــه کمیتــه انضباطــی 
فعــلاً ســکوت کــرده و بــه نوعــی آنهــا در 
خصوص پرونده جنجالی سقف بودجه 
ممنوع المصاحبــه هســتند. ایــن روزها 
معلــوم نیســت پشــت درهــای بســته 
کمیتــه انضباطی در نهایت حســن زاده 
نــده  چــه حکمــی در خصــوص پرو

قراردادهــای اســتقلال می دهــد و آیــا 
هــواداران این تیم با شــنیدن حکم این 
کمیته شوکه می شوند و یا نفس راحتی 
خواهنــد کشــید، امــا هر چه که هســت 
شــواهد نشــان می دهــد کــه مســئولان 
فدراســیون خیلــی علاقــه ندارنــد کــه با 
اعــلام حکــم جدیــدی در ایــن مقطــع 
زمانــی لیــگ را بــه جنجــال بکشــانند و 
شــاید مصلحــت ایــن اســت کــه همــه 
در ســکوت خبــری باشــند. از همیــن رو 
اجــازه نمی دهنــد حتــی اعضــای کمیته 
انضباطــی در خصــوص ایــن پرونده هــا 

کلامــی بــه زبــان بیاورند.

ممنوع المصاحبه کردن، بهترین و عجیب ترین راه حل!

کمیته انضباطی: در مورد پرونده 
استقلال نمی توانیم صحبت کنیم!

مهدیه دریابیگی
روزنامه نگار

به غیر از حسن زاده 
که با رسانه ها 
میانه خوبی ندارد و 
کلامی با آنها صحبت 
نمی کند، ارکان دیگر 
کمیته انضباطی هم 
بنا به توصیه آقای 
رئیس فاصله زیادی 
با اصحاب رسانه 
گرفتند، خصوصاً در 
بحث تخلف سقف 
بودجه که سعی 
می کنند حتی یک 
کلام به زبان نیاورند


